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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért számláz az MVM piaci árat tükröző árat 
azoknak a fogyasztóknak, akik fogyasztása nem lépte túl a kedvezményes árú 
gázmennyiséget?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Megkeresésével hozzám forduló választópolgár adott hangot annak az észrevételének, hogy nem
tartja átláthatónak és ellenőrizhetőnek a kedvezményes áron igénybe vehető gáz mennyiségét.

Az  díj  rendezése  tekintetében  a  átalányfizetés  helyett  a  havi  diktálást  választotta,  így  az
elfogyasztott  mennyiséget  minden hónapban a  kijelölt  napokon bejelenti.  Emellett  figyelemmel
kíséri  a  gázfogyasztás  tekintetében  nyilvánosságra  hozott  fogyasztási  jelleggörbét,  mely
meghatározza  azt  a  havi  mértékét,  melynek  fogyasztása  esetén  még  biztosan  a  kedvezményes,
rezsicsökkentett árral számolhat. 

Ezek a havi bontásban nyilvánosságra hozott összegek azonban nem állandóak, hanem időről-időre
változhatnak is, jellemzően inkább csökken a kedvezményes áron elfogyasztható gáz mennyisége (a
hozzám forduló feljegyzései szerint október hónap esetében például 143,66-ról 141,35-re, december
esetében  306,44-ről  302,25-re,  január  esetében  329,06-ról  327,39-re  és  így  tovább).  Legutóbb
például 2023. augusztus hónaptól érzékelt ebben változást, ami sajnos a számla összegében is tetten
érhető volt. Ennek megfelelően például a szeptemberi 35 köbméteres fogyasztása kétfelé bontásra
került és ebből 20 a kedvezményes áron, 15 viszont a piaci árat tükröző, ún. lakossági piaci áron
került számlázásra. Erre a 15 köbméteres részre tehát a jelenleg érvényben lévő 767 forintot kellett
köbméterenként kifizetnie.

Történt mindez annak ellenére, hogy sem az előző, sem a megváltozott értékekhez képest sem lépte
túl  a  kedvezményes  mennyiséget,  így  teljességgel  érthetetlen  a  jelentősen  megnövelt  számla



összege. Arról nem is beszélve, hogy a számlán szereplő "becs" kifejezés is megtévesztés, mert a
diktálás  számait  önkényesen  megosztották.  A cég  információja  alapján  nem  lehet  tervezni  a
fogyasztást, mert a közzétett havi adatok csak tájékoztató jellegűek. Elfogadhatatlan az a gyakorlat
is, hogy ezt a túlfizetést majd éves elszámoláskor jóváírják, mivel senki sem szeretne hitelezni a
szolgáltatónak.

Ezt az eljárást átláthatatlannak és ellenőrizhetetlennek tartja, mert nem világos, hogy miért pont 20
köbméternél húzták meg a kedvezményes díjfizetésre vonatkozó határt. A fenti gyakorlat ugyanis
azért  kifejezetten  problémás,  mert  erről  a  változásról  -  bár  minden  elérhetőség  a  szolgáltató
rendelkezésére  áll  -  a  fogyasztók  a  szolgáltatótól  közvetlenül  nem  kapnak  értesítést,  így  arra
legtöbben nem is  számítanak.  Az MVM hivatalos  honlapján  nyilvánosságra  hozott  tájékoztatás
pedig  nem  elegendő,  mert  nem  életszerű,  hogy  fogyasztók  milliói  napi  rendszerességgel
ellenőrizzék, hogy volt-e változás a fogyasztói jelleggörbe adataiban.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1.  Mikor  szüntetik  be  azt  a  gyakorlatot,  hogy  a  piaci  árat  tükröző,  ún.  lakossági  piaci  árat
számláznak  azoknak  a  fogyasztóknak,  akik  fogyasztása  nem  lépte  túl  a  kedvezményes  árú
mennyiséget?

2. Mikor nyújtanak olyan tájékoztatást  közvetlenül a hazai fogyasztóknak a kedvezményes áron
igénybe vehető gáz mennyiségében bekövetkezett változásokról?

3. Mi alapján becsülik meg, hogy mekkora fogyasztás esik a változás hónapjában a kedvezményes,
illetve a világpiaci árat tükröző díjszabás alá? Ki felelős ennek a meghatározásáért?

 

Várjuk válaszát.
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